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هدیه به خوانندگان

رهبر معظم انقلاب: روشنفکر حقیقی جماعت حزب الله اند، روشنفکر اینها 
هســتند. غیر جماعت حزب الله، یا مرتجعند، یا وابسته اند، یا مقلدند، آنهم 

مقلدهای بد و زشت.

اخبار ادبی و هنری
یک نویسنده و کارگردان تئاتر:

دغدغه رهبر معظم انقلاب
مظلومیت فرهنگی است

یک نویســنده و کارگردان تئاتر، دغدغه 
رهبر معظــم انقلاب را ناظر بــر مظلومیت 

فرهنگی دانست.
حسین پارســایی در گفت وگو با کیهان، 
با اشــاره به ســخنان رهبر معظم انقلاب در 
دیدار با اعضای هیئت دولت، دغدغه معظم له 
در حــوزه فرهنگ را جدی دانســت و گفت: 

فرهنگ و مســائل فرهنگی همواره در کلام و فرمایشات رهبر انقلاب بوده است 
و نگرانی ها و دغدغه های ایشــان همواره بایــد نگرانی و دغدغه  اهالی فرهنگ و 

هنر باشد. 
دبیر پانزدهمین جشنواره سراسری تئاتر مقاومت تاکید کرد: گمان می کنم 
مظلومیت فرهنگ، همواره برآمده از تنگناهای مالی نیست، بلکه گاهی استفاده 
نکــردن از ظرفیت های بی بدیل فرهنگی و اندیشــگی، مظلومیت فرهنگی را به 

بار می آورد.
ایــن مدیر فرهنگی ادامه داد: مســئله ما امروز باید تولید آثاری همســو با 
آرمان های جامعه اسلامی و انقلابی باشد. ما وقتی از شأنیت فرهنگ و هنر حرف 
می زنیم در واقع اشاره ما به تولیداتی است که منطبق با آموزه های الهی و بایدها 

و نبایدهای اخلاقی و در جهت خواست و باورهای مردم است.
این نویسنده و کارگردان تئاتر گفت: این گونه آثار که از منظر زیباشناختی 
و خلاقانه، قالب گرفته اند، اندیشــه و فرهنگ مخاطب را موجب می شود و عمق 

می دهد. 
وی افــزود: تولیدات فرهنگی اســلامی و انقلابی، آثاری فاخر اســت که به 
تماشــاگر یا همان مخاطب، مجال اندیشــیدن می دهد و بایــد اولویت جامعه 

فرهنگی و اهالی هنر این سرزمین باشد.
پارسایی با تاکید بر وجود ظرفیت های محتوایی و نقش پژوهش در راستای 
تولید فرهنگی متعهدانه و فاخر گفت: قرآن کریم و تاریخ اسلام مهم ترین منابع 
آثار متعهدانه و فاخر است که متاسفانه به رغم سپری شدن 37 سال از پیروزی 

انقلابمان، هنوز بدان ها توجه کمی داریم.
بی اعتنایی مردم، رفیق بی بی سی را سرما داد!

بی اعتنایی مردم باعث شد که رفیق بهاییان بی بی سی به بهانه سرماخوردگی 
خود را در بیمارســتانی بســتری کند، با این گمان که شــاید نظرها به سویش 

جلب شود!
شجریان که مدتی است با بی محلی دوستان سابقش روبرو شده و کنسرتش 
در اســتانبول  به دلیل نفروختن بلیت لغو شــد، برای مطرح شــدن، عوارض 
ســرماخوردگی را بهانه کرده و برای بستری شدن به یک بیمارستان خصوصی 

رفته است.
خبرگزاری دولتی ایســنا، خبر بســتری شــدن ارادتمند »فائقه آتشین« 
خواننده کاباره ای را با آب و تاب منتشــر کرده تا یک بار دیگر بی ســر و سامانی 
خبرگزاری های دولتی و سیاســت های مغایر سیاســت های کلان فرهنگی در 

تریبون های دولتی را یادآوری کند!
تجلیل از بازیگران خودسر و سکوت وزارت ارشاد!

دو تــن از بازیگران فیلم های مبتذل دوران طاغــوت، بدون دعوت قبلی و 
به صورت خودسر! در چهاردهمین جشن انجمن منتقدان تئاتر حضور یافتند.

به گزارش کیهان، حضور دو بازیگر فیلم های مبتذل قبل از انقلاب از حواشی 
دوره اخیر جشــن انجمن منتقدان خانه تئاتر بود. از جمله این افراد می توان از 
نصرت وحدت، بازیگر مستهجن ترین فیلم های طاغوتی یاد کرد که در این مراسم 

روی صحنه حاضر شد و جوایزی را اهدا کرد. 
با توجه به سابقه منفی این فرد و فقدان تجربه هنری قابل توجه در کارنامه 
او، مســئله را با برگزارکنندگان این مراسم در میان گذاشتیم که مشخص شد، 

افراد مذکور به طور خودسر در این مراسم حضور یافته اند.
عباس غفاری، کارگردان چهاردهمین دوره جشــن انجمن منتقدان تئاتر و 
عضو هیئت مدیره این انجمن در گفت وگو با کیهان اظهار داشت: آن دو نفر به 
طور رســمی از طرف ما دعوت نشده بودند، بلکه همراه با یکی از افراد مدعو، در 

این برنامه حاضر شدند!
وی در پاسخ به این سوال که چرا بازیگران فیلم های غیراخلاقی روی صحنه 
مراســم جشن منتقدان تئاتر حضور یافتند هم گفت: متأسفانه در میان مراسم، 
یکی از هنرمندان، در موقع اهدای جایزه به یکی از برگزیده ها، اسم آن دو نفر را 

آورد و خواستار حضور آنها روی صحنه شد. 
عضو هیئت مدیره انجمن منتقدان خانه تئاتر همچنین خبر روزنامه »هفت 
صبح« درباره این اتفاق را تکذیب کرد و بیان داشت: این روزنامه به اشتباه نوشته 
کــه ما از ایــن دو فرد تقدیر کرده ایم،  در حالی که ما اصلا این دو فرد را دعوت 

نکرده بودیم و هیچ تقدیری هم از آن دو نشده بود.
گفتنی است در این مراسم، مســعود رایگان با توصیف دو بازیگر سینمای 
طاغوت به دو »ســلطان« خواســتار حضور آنها روی صحنه شده بود. همچنین 
محمد ســریر آهنگساز  هم در این مراسم آرزو کرد که شرایطی فراهم شود که 
نصــرت الله وحدت، بازیگر دلقک فیلم های کمــدی پیش از انقلاب  بار دیگر در 

صحنه تئاتر کشور حضور یابد.
 شایان ذکر اســت تاکنون وزارت ارشاد هیچ واکنش رسمی نسبت به این 

اقدام سخیف انجمن منتقدین به عمل نیاورده است.
فحاشی یک مدعی روشنفکری 
علیه منتقدان حذف نام »فجر«

یک زن ســینماگر مدعی روشــنفکری منتقدان حذف نام »فجر« از بخش 
بین المللی فیلم فجر را هدف فحاشی قرار داد.

 فرشــته طائرپور در نامه ای به وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی، با توهین 
به جمعی از مســئولین ســابق، ســینماگران متعهد را با الفاظ سخیفی چون 

»بودجه خوار«، »نام کوچک« و »دروغگو« و... هدف اهانت و تهمت قرار داد.
این تهیه کننده در حالی در نوشــته ای بی سر و ته، خود را بر مسند عقل و 
منطق نشانده است که نامه اش سراسر حاوی بغض و کینه و عصبانیت از اردوگاه 

سینماگران انقلاب است!
قبلا  هم برخی عناصر مدعی روشــنفکری، منتقدان حذف نام فجر را هدف 

توهین و الفاظ سخیف قرار دادند.
جالب این است که این  به اصطلاح سینماگر در حالی به طور ضمنی خود 
را »باســواد« و »حرفه ای« نامیده اســت که کارنامه وی – با اغماض و ارفاق – 

»متوسط« ارزیابی می شود!
تجمع منافقین 

علیه فیلم »محمد رسول الله)ص(«
تعــدای از منافقین و اعضای گروهک های کمونیســتی، ضد فیلم »محمد 

رسول الله)ص(« تجمع کردند!
به گــزارش کیهان، همزمان با آغاز نمایش فیلم »محمد رســول الله)ص(« 
به کارگردانی مجید مجیدی در جشــنواره مونترال کانادا، تعداد انگشت شماری 
از اعضای گروهک منافقین و ســازمان های کمونیستی خارج از کشور در مقابل 
محل برگزاری این جشنواره و نمایش این فیلم تجمع کردند! آنها در این تجمع 
پرچم ها و پلاکاردهایی حاوی شــعار علیه نظام جمهوری اســلامی ایران را در 

دست گرفته بودند.
حبیب ایل بیگی، معاون نظارت و ارزشــیابی ســازمان سینمایی در واکنش 
به این اتفاق، در گفت و گو با کیهان اظهار داشــت: طبیعی است که منافقین و 
کمونیست ها از ساخت چنین فیلمی ناراحت باشند، اما به تقلید از شهید بهشتی 

باید به آنها گفت که عصبانی باشند و از عصبانیت بمیرند.
وی ادامه داد: فیلم »محمد رسول الله)ص(« نیز مثل هر فیلم دیگری، قابل 
نقد کردن است و می توان این فیلم را هم همچون سایر فیلم ها نقد و ارزیابی کرد. 
هیچ کس نمی گوید که نباید فیلم را نقد کرد. اما یک کسانی به لحاظ ریشه ای 
با این فیلم مشــکل دارند؛ آن هایی که دوست ندارند ما فیلم دینی بسازیم. البته 

به انحای مختلفی به این فیلم حمله می کنند. 
وی در پایان بیان کرد: از آنجایی که این فیلم می تواند باعث افتخار جمهوری 
اسلامی ایران بشود ما هم به عنوان یک ایرانی مسلمان از ساخت و نمایش این 

فیلم بسیار خوشحال هستیم.

روزنامه شــرق در روز پنج شنبه 5 شــهریور 1394 در صفحه 6 مطلبی را 
تحت عنوان »رهبــری رای مردم را حق الناس می دانــد؛ برخی زینت« از قول 
آقای هاشمی رفسنجانی نقل نموده است که بخشی از نوشته شرق را عینا نقل 

می کنم؛ 
»رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با یادآوری چند اتفاق مهم در تاریخ 
اســلام بر اهمیت رای مردم در افکار پیامبر)ص( و امام علی)ع( می فرمایند که 
ولایت به امر آســمان حق شماست اما اگر مردم نخواســتند مسائل آنان را به 

خودشان واگذار کن.«
و اما در پاسخ فرمایشات جناب هاشمی باید گفت؛

1. تردیدی نیست که رسول مکرم اسلام)ص( آنچنان برای مردم جایگاهی 
والا قائل بودند که قرآن کریم آن حضرت را از فشار مرگ آور به وجود خودشان 
در زمینــه هدایت مردم باز می دارد و به آن پیامبر رحمت می فرماید که »باخع 
نفس« خود نباشــد و به تبلیغ و تحکیم پیام الهی اکتفا کند و نیز تمام زحمات 
و مجاهــدات حضرت امیر)ع( در طول حیات در راســتای صلاح و فلاح مردم و 

سعادت ایشان بوده است.
2. و اما در مورد مسئله مطروحه باید پرسید آیا رای مردم در روز غدیر و در 

بیعت جمعی همه مسلمانان با حضرت امیر)ع( رای معتبری نبود؟؟!
چه لزومی داشــت پس از بیعت گیری خدا و رســول)ص( از تمامی حضار 
غدیــر هفتاد روز پیش از رحلت پیامبر اکرم)ص( مجددا پس از رحلت  ایشــان 
رای گیری از مردم شــده باشد تا معلوم گردد که مردم مدینه حضرت امیر)ع( را 

می خواهند یا نمی خواهند؟؟
3. جناب آقای هاشمی: کدام یک از فقهای عظام بر این اعتقاد است که اگر 
رای مردم در برابر دســتور صریح قرآن و یا امر صریح رسول الله)ص( قرار گرفت 

مشروعیت و احترام دارد؟؟!!
کجای اســلام داریم که در برابر حکمی که حضــرت حق در روز غدیر )به 

اضافه آیات فراوان دیگر( آنچنان تاکید فرموده می توان رای گیری کرد؟؟!!
و مگر موضوع ولایت چنان موضوع اندک و گذرائی است که بتوان این چنین 

با آن برخورد نمود؟؟!!
لازم است از آن استاد گرامی بخواهم یک بار دیگر خطبه شقشقیه حضرت 
امیر)ع( را در نهج البلاغه با دقت مطالعه فرمایند تا معلوم شود که نه پیامبر)ص( 
چنان نصیحتی کرده است و نه حضرت امیر)ع( چنین دیدگاهی را پذیرفته اند!!

4. بله؛ اگر نظر جنابعالی این است که در صورت عدم همراهی مردم حکومت 
معصوم پا نمی گیرد و مســتقر نمی شــود حتما با این نظر موافقیم و تاریخ ائمه 
اطهــار)ع( همین را گواهی می دهد که هرگز آن بزرگواران درصدد تحمیل خود 
و حکومت خود نبوده اند و لکن این به معنای محترم شمردن یا نشمردن نیست 

بلکه به معنای لزوم حضور حجت است و لولا حضور الحاضر و...
امام معصوم)ع( و یاوران او در هر عصری و در هر نســلی باید بکوشــند تا 
همراهی مردم تحقق یابد و مســلمانان به تکلیف خود عمل کنند و اگر چنین 
نشــد باری بر دوش ولی مســلمین و همراهان او نیست چنانکه پیش از انقلاب 
اســلامی ایران و تشکیل جمهوری اسلامی به دلیل قبول و همراهی مردم باری 

به دوش فقها نبود.
5. و اما اینکه رای مردم در چه چارچوبی قابل احترام است باید گفت: آنجا 
که ولی معصوم)ع( یا ولی فقیه که به نیابت حکومت می کند در بســتری خاص 
مــواردی را به رای مردم گذارد و مردم رای دادند اینجا دیگر رای مردم به گفته 
مقام معظم رهبری حق الناس اســت و در نگاه امام)ره( نیز شأنی بس ارجمند را 

دارا بود.
و به همین دلیل است که پس از رای مردم به رؤسای جمهور محترم تنفیذ 

رهبری از الزامات مشروع بودن فعالیت ایشان است.
اگر جنابعالی انتخاب رهبری را هم مثال بزنید که توســط خبرگان منتخب 
انجــام می گیرد باید گفت آن نیز می بایســت در چارچوب نظر ولی معصوم)ع( 
باشد وگرنه نمی تواند مورد قبول حضرت حق واقع شود. امید است حضرت استاد 
خرده بر این حقیر نگیرند و عرایض تقدیم شــده را در جدول منازعات سیاسی 
)که به شدت از آن دور هستم( تعریف نکنند و بدانند که فارغ از هر حب و بغضی 
وقتــی کار به حضرت امیر)ع( و اولاد طاهرین آن عزیز برســد با احدی تعارف 
نداشته و همواره خون حیدری فدائیان او برای نام و یاد حضرت مولی الموالی)ع( 

در جوش و خروش است. 
والسلام
حسین محمدیان
1394/6/7

پای درس علی)ع(

دلایل برتری دانش نسبت به مال
امام علی)ع( خطاب به کمیل: »ای کمیل: دانش بهتر از مال 

است، زیرا علم، نگهبان تو است، و مال را تو باید نگهبان باشی، 

مال با بخشش کاستی  پذیرد، اما علم با بخشش فزونی گیرد، و 

مقام و شخصیتی که با مال به دست آمده با نابودی مال، نابود 

می گردد.«
نهج البلاغه، حکمت1۴7

نگاه

دوستانه با آقای هاشمی

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش :
ثبت نام  دانش آموزان افغانستانی 

تا 1۵ مهر ادامه دارد
رئیس مرکز امــور بین الملل و مدارس خارج از کشــور، با بیان اینکه 
ثبت نام  دانش آموزان افغانستانی تا 1۵ مهر ادامه دارد، گفت: 4۸ هزار کودک 
افغانستانی که به صورت غیرمجاز وارد کشور شده اند برای ورود به مدارس 
ثبت نام کرده اند و در حال بررســی هویت، بهداشت فردی و تعیین سطح 

آموزشی آنها هستیم.
خلیل ا... بابالو در گفت وگو با خبرگزاری فارس و با تأکید بر اینکه مشکل ثبت نام 
اتباع افغانســتانی غیرمجاز در مدارس مرتفع شــده است، اظهار داشت: مدتی پیش 

بخشنامه ثبت نام اتباع غیرمجاز صادر و به مدارس ابلاغ شد.
وی با اشــاره به مراحلی که امکان تحصیل اتباع غیرمجاز در مدرســه را فراهم 
می کند، خاطرنشــان کرد: هویت یابی، بهداشــت فردی و تعیین سطح آموزشی، سه 

مرحله ای است که برای ثبت نام اتباع مد نظر قرار می گیرد.
بابالو با اشــاره به برگزاری جلســاتی با کمیته اتباع وزارت کشــور در خصوص 
این دســته از دانش آموزان، تصریح کرد: در این جلســات مقرر شــد تا دفاتر کفالت 
وزارت کشــور مسئول هویت یابی، مراکز درمانی مســئول بررسی بهداشت فردی و 
واکسیناسیون اتباع غیرمجاز و وزارت آموزش و پرورش مسئول تعیین سطح آموزشی 

این افراد باشد.
وی با بیان اینکه در مهلت یک هفته ای که برای هویت یابی این افراد داده شــده 
بود 48 هزار نفر ثبت نام کردنــد، گفت: در مرحله بعدی تاکنون حدود 45 هزار نفر 
یعنی حدود 88/3 درصــد از مجموع 48 هزار نفر برای دریافت معرفی نامه به مراکز 

بهداشتی و آموزشی مراجعه کرده اند.
رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشــور وزارت آموزش و پرورش به 
شیوه ثبت نام اتباع غیرمجاز در مدارس اشاره کرد و گفت: دانش آموزانی که دبستانی 
هستند در مدارس ابتدایی ثبت نام موقت می شوند تا گواهی بهداشتی خود را از مراکز 

درمانی به مدرسه ارائه دهند.
وی افــزود: دانش آموزانی که در مقطع دبیرســتان باید تحصیل کنند، ابتدا به 
ادارات مناطق آموزش و پرورش مراجعه و در امتحانات جبرانی شــهریور ماه با سایر 
دانش آموزان شرکت می کنند تا تعیین سطح آموزشی آنها انجام شود و مشخص باشد 

در چه پایه ای باید تحصیل کنند.
بابالــو در خصوص هزینه های ثبت نام اتباع در مدارس کشــور، اظهار داشــت: 
هزینه های ثبت نام اتباع به لحاظ انســانی و اقتصادی نسبت به سال گذشته تغییری 
نداشــته اســت و برای دانش آمــوزان دوره ابتدایی بین 120 تــا 300 هزار تومان، 
برای دانش آموزان متوســطه اول )راهنمایی( بین 144 تــا 336 هزار تومان و برای 
دانش آموزان متوســطه دوم )دبیرستان( بین 180 تا 360 هزار تومان هزینه دریافت 
خواهد شد. وی افزود: دریافت هزینه های ثبت نام مربوط به تصمیمات شورای آموزش 

و پرورش هر استان است.
قائــم مقام وزیر آموزش و پــرورش در امور بین الملل در خصوص مهلت ثبت نام 
ایــن افراد در مدارس، تصریح کرد: با توجه به اینکه تمامی اتباع غیرمجاز باید پیش 
از ورود به مدارس واکسینه شوند، تا 15 مهر ماه مهلت ثبت نام برای این افراد تعیین 

شده است.
گفتنی اســت مجوز ثبت نام کــودکان اتباع غیرمجاز  افغانســتانی در مدارس 
کشــورمان صادر شده اســت و طی مراحلی این دانش آموزان در مدارس ثبت نام و 

پذیرفته می شوند.

امیر اسماعیلی در نشست خبری:

رادارهای بینا و نظیر ۱۰ شهریور رونمایی می شوند
از  فرمانده قــرارگاه پدافند هوایــی خاتم الانبیا 
رونمایی رادارهای بینا و نظیــر همزمان با روز پدافند 

هوایی خبر داد.
به گزارش فارس، امیر فرزاد اســماعیلی فرمانده قرارگاه 
پدافند هوایی خاتم الانبیا در نشســت خبری صبح دیروز که 
در قــرارگاه پدافند برگزار شــد از برگــزاری رزمایش قرارگاه 
پدافند هوایی در اواخر پاییز خبر داد و افزود: رادار های »بینا« 
و »نظیر« در دو منطقه کوهستانی و دشت در دهم شهریور و 

همزمان با روز پدافند هوایی رونمایی می شوند.
امیر اســماعیلی با بیان اینکه رادار »فتح 14« از فناوری 
نیمه هادی و با برد بالا اســت، اظهار داشــت: سامانه موشکی 
»تلاش« که برای رهگیری و درگیری با اهداف ارتفاع متوسط 
و بالا طراحی شــده با همکاری وزارت دفاع تولید شده است. 
همچنین ســامانه همیار رهگیر در سایت های شناسایی برای 
همپوشــانی اطلاعات و اشــراف اطلاعاتی و انسجام بیشتر و 
برای رهگیری ناوهای هواپیمابر و بالگردبر طراحی شده است. 
»حلقه بیدار« یا  SSR  نیز ســامانه ای برای شنود و تحلیل گر 
اطلاعاتی و غیرقابل کشــفی است که تولید و رونمایی خواهد 

شد.
وی بــا بیان اینکه در حوزه پهپاد و فرماندهی محصولاتی 
تولید می شــود که به دلیل معذوریت های اطلاعاتی و امنیتی 
توضیح بیشتر نمی دهم، تصریح کرد: دانشگاه پدافند هوایی که 
مدتی از افتتاح آن گذشــته دوره های آموزش ویژه ای برگزار 
می کنــد و در آن  اولین دوره آمــوزش درجه داری به صورت 

مستقل انجام می شود.
فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا با اشاره به اینکه 
تعداد نقاط پدافنــدی از 3600 به 3800 نقطه افزایش یافته 
و قرار اســت تا 5000 نقطه نیز افزایش یابد، یادآور شــد: در 
تمام یگان های پدافندی نیروهای مســلح ورود اطلاعات رادار 

»رزونانس« و »قدیر« انجام شده است.

وی به برگزاری رزمایش مشــترک با ســپاه پاســداران 
اشــاره کرد و اظهار داشــت: امروز در بخش هوایی، آســمان 
جمهوری اســلامی ایران امن ترین آســمان منطقه بوده که 
این نشــان از تعامــلات قرارگاه پدافند هوایــی خاتم الانبیا با 
ســازمان هواپیمایی کشوری و ســازمان فرودگاه های کشور 

است.
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سرویس سیاسی :
رئیس جمهور کشورمان تاکید کرد: توافقی که در 
وین به دست آمده، از آنجا که توسط دولت امضا نشده 

نیازی به تصویب در مجلس ندارد.
حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور  روز گذشته 
در نشستی خبری که با حضور خبرنگاران داخلی و خارجی 
در پاستور برگزار شــد، اظهار داشت: دولت یازدهم به نیمه 
راه خود رســیده. دو سال از این افتخار برای دولت که مردم 
بار  مســئولیت را به این دولت ســپردند می گذرد. اگر من 
بخواهم این نیمه راه را با یک جمله تبیین کنم، این نیمه راه 
برای ایجاد آرامش و ثبات در بخش های مختلف این جامعه 
بــود. ما از یک دولتی که با التهاب، دولتی که با مشــکلات 
فراوان در بخش وحدت اجتماعی، در سیاســت خارجی، در 
مسائل اقتصادی روبرو بود حرکت کردیم به سمت یک دولت 
مستقر، با ثبات، دولتی که همه تلاش خود را به کار برد که 
در قدم اول در سیاست داخلی زخم جدیدی را ایجاد نکند و 

بر زخم های گذشته مرهمی بگذارد. 
تورم را مهار کردیم

وی افــزود: تعالی علم، تعالــی دانش، و تعالی هنر جزو 
اهداف ماســت. تلاش ما بر این بود در بخش اقتصادی، اولاً 
به بازار آرامش ببخشــیم. نوسان های شدید و تند را در بازار 
شاهد نباشیم. در بازار کالا،  بازار ارز، تلاش ما بر این بود که 
از نوســان های شــدید جلوگیری کنیم. تورم را مهار کنیم؛ 
تورمی که با یک سرعت فزاینده ای نگران کننده  بود؛  مهاری 
بر این اســب ســرکش بزنیم و تورم ما یک تورم آرام باشد. 
کاهنده باشد؛ مستمر باشد؛ چون ممکن است تورم را برای 
یکی دوسه ماه یا شش ماه کاهش داد اما کاهندگی مستمر 
اساسی بوده که از ابتدا دنبال کردیم و تا امروز به حمدالله به 
آن دست یافتیم و امیدواریم تا پایان این دولت که وعده ما 
این بوده که انشــاءالله تورم یک رقمی باشد، بتوانیم به تورم 

یک رقمی دست یابیم.
ایران هراسی شرایط بسیار وخیمی را دارد

روحانی ابراز داشــت: در زمینه سیاست خارجی هم به 
آرامش و ثبات و هم تعامل مثبت با جهان و هم بازســازی 
چهره ایران در افکار عمومی دســت یافته ایم. امروز نگاه به 
ایران نگاه دیگری اســت. تقریبا ایران هراسی شرایط بسیار 
وخیمــی را دارد می گذراند. البته دارند با اکســیژن و بهانه 
می خواهند نجاتش دهند ولی ایران هراســی در حال مرگ 
همیشگی اســت و ایران جایگاهش را پیدا کرده. امیدواریم 

در زمینه ایران هراسی و اسلام هراسی راه را ادامه دهیم.
رئیس جمهور کشورمان ادامه داد: انشاءالله امسال شاهد 
یک انتخابات بســیار خوب خواهیم بود و آن در زمینه رشد 
و رونق سیاسی در اســفند ظاهر می شود. مردم شاهد یک 
انتخابات بسیار خوب و با مشارکت بسیار خوب و شکوهمند 
خواهیم بود. انشاءالله رقابتی تر از گذشته. رقابتی که همیشه 
بوده اســت. و با احساس سلامت بیشــتر. سالم بودن یک 
موضوع است که انشــاءالله همیشه سالم بوده ولی احساس 
سلامت موضوعی دیگر اســت که انشاءالله بالا خواهیم برد. 
همه نهادها دســت به دست هم باید بدهند. ما قصد دعوا با 
هیچ نهادی نداریم اما همانطور که قبلا گفتم در انتخابات به 
عنوان مسئول اجرای قانون اساسی به وظیفه ام عمل خواهم 
کرد. حالا ممکن است برخی خوشحال شوند و برخی نشوند. 
دولت الکترونیک یکی از راه های جلوگیری از فساد است

رئیس جمهور در ادامه نشست خبری در پاسخ به سؤالی 
پیرامون راهکار حل مشکلات اقتصادی و موانع اصلی بر سر 
فعالیــت اقتصادی دولت و اینکه مرد شــماره یک دولت در 
حل بحران اقتصادی کیست، گفت: اقتصاد ما هم با مشکل 
اقتصاد نفتی بودن هم با مشــکل اقتصــاد رانتی بودن، هم 
انحصار در برخی از زمینه هــا و هم حضور پررنگ برخی از 
دستگاه هایی که خیلی در شــأن آنان کار اقتصادی نیست 
و همچنین عدم اجرای درســت سیاست های کلی اصل 44 

روبه رو است.
وی بــا بیان اینکــه دولت الکترونیک یکــی از راه های 
جلوگیری از فســاد اســت، گفت: بعضی ها دعوت به قانون 
را می گویند حاشیه ســازی نکنیم، پس قانون شــد حاشیه! 
پس متن همان رانت و بی عدالتی می شود. همه باید تسلیم 
قانون شویم و راه دیگری وجود ندارد. برای پیشرفت کشور 
همه باید قانون را اجرا کنیم و در برابر قانون خاضع باشــیم. 
نمی خواهم بگویم دولت در زمینه ایجاد عدالت، حذف رانت 
و انحصارها کاملًا موفق بوده، اما قدم های خوبی برداشــته و 

انشاالله ادامه خواهد داد.
روحانی رسانه ها را ابزار مهمی برای تحقق مبارزه با فساد 
عنوان کرد و گفت: یکی از راه های مبارزه با فساد، رسانه های 
آزاد هســتند. نباید یک رسانه حاشیه امنیتی داشته باشد و 
یک رسانه نداشته باشد، همه باید دارای امنیت واحد باشند. 

یکی از رانت ها در همین موضوع رسانه ها هم هست.

پاسخ روحانی درباره علت عدم ارائه لایحه برجام؛

چیزی امضاء نکرده ایم
كه برای تصویب به مجلس بفرستیم!

رئیس جمهور تصریح کرد: نمی دانم چگونه است که یک 
رسانه هر چه بگوید هیچ مشکلی برای او پیش نمی آید، یک 
رسانه کوچکترین خطا بکند همه دستگاه ها فعال می شوند 
و می گویند باید قانون را اعمال کنید، این در حالی است که 

قانون باید برای همه اجرا شود.
رئیس جمهــور پیرامون مرد شــماره یک دولت در حل 
بحران اقتصــادی گفت: در بحث اقتصاد، اجرای برنامه مهم 
است، البته تیم اقتصادی ما و ستاد اقتصادی ما معلوم است. 

این دولت بیشتر برنامه محور است تا شخص محور.
چیزی امضا نکرده ایم که آن را به مجلس بفرستیم

روحانی همچنین در پاسخ به سؤال خبرنگار کیهان  که 
آیا این انتظار قانونی وجود نداشــت که براساس اصول 77 و 
125 قانون اساســی که از نظر قانــون در خصوص تعهدات 
و معاهده های خارجی کاملاً روشــن اســت دولت به وظیفه 
خــود در این زمینه عمل کند و بررســی برجام را به عنوان 
یک لایحه به مجلس بفرســتد؟ گفت: طبق قانون اساسی و 
براســاس اصل 77 و 125 که در واقع این اصل بیشــتر بند 
77 آن را بیشتر تبیین می کند، در اصل 25 قانون می گوید 
وقتی یک توافقنامه و معاهده ای را رئیس جمهور یا نماینده 
رئیس جمهــور امضــاء می کند باید آن را بــرای تصویب به 

مجلس فرستاد.
روحانــی ادامــه داد: ما چیزی را امضــاء نکردیم نه تنها 
رئیس جمهــور بلکه نماینده رئیس جمهور هم چیزی را امضاء 
نکرده اســت، در واقع آنچه که امروز انجام می گیرد نسبت به 
معاهــده ای بوده که قبلًا ایــران آن را پذیرفته بود و همه این 
بحث ها برای این است که می گویند معاهده NPT را درست 
اجرا کرده اید یا خیر؟ که ما اعلام می کنیم درست اجرا کردیم 
اما یک عده ای مخالف ما بودند و اعلام کردند که درست اجرا 

نمی کنیم.
رئیس جمهور ادامه داد: تمام مذاکرات هم برای این بود 
که ما ثابت کنیم این اتهامات به جمهوری اسلامی ایران به 
ناروا است و یک اعتمادی هم آنها نسبت به برنامه هسته ای 
ایران داشــته باشند، بنابراین تمام بحث ها برای درست اجرا 
شــدن معاهده ای بوده که قبلًا ایران جزء  آن معاهده شده و 
مجلس قدیم هم این موضوع را در رژیم قبل تصویب کردند 

و به صورت قانون در آمده بود.
رئیس دولت یازدهم با بیان اینکه امروز معاهده جدیدی 
وجود ندارد، گفت: شــما در برجام هم نگاه کنید می بینید 
که می گوید ایران به صورت داوطلبانه اقدامات ذکر شــده را 
انجام می دهد. بعلاوه اینکه هیچ کشوری از اعضای 1+5 این 
متن را به پارلمان خودشــان برای تصویب نفرستادند که ما 
بخواهیم این اقدام را انجام دهیم ضمن اینکه اگر این متن یا 
برجام به پارلمان فرستاده شود یک الزامی بر دولت به وجود 
می آید، یعنی در این اقدام ما کار را به نفع آنها انجام دادیم. 
ضمن اینکه ممکن است کسی هم نظرش این باشد که طبق 

قانون اساسی باید به مجلس فرستاده شود.
روحانــی ادامه داد: به مجلس فرســتاده شــدن برجام 
معنایش این اســت چیزی که رئیس جمهور تا کنون امضاء 
نکرده است، رئیس جمهور آن را امضاء کند و معنای دیگرش 
آن است چیزی که وزیر خارجه تا کنون آن را امضاء نکرده، 
امضا کند و این در ادامه به مجلس برود و به تصویب برســد 
یعنی بــا این اقدامات تنهــا برای خودمــان الزامات ایجاد 

می کنیم که هیچ کشوری این کار را انجام نداده است.
رئیس دولت یازدهم تأکیــد کرد: بقیه رئیس جمهورها 
و وزرای خارجه کشــورهای دیگر هم امضاء نکرده اند که ما 
بخواهیم این کار را بکنیم. چرا ما می خواهیم یک فشاری را 
از لحاظ حقوقی بر مردم ایران وارد کنیم، فشاری که ما هیچ 

الزام و نیازی به آن نداریم.
رئیس جمهــور با بیان اینکه اصل 125 قانون اساســی 
کاملًا این بحث را روشــن می کند، ادامه داد: براســاس این 
اصل گفته شده چیزی که رئیس جمهور یا نماینده اش امضاء 
کرد به مجلس فرستاده شود. در حالی که ما چیزی را امضاء 
نکردیم و نیازی هم نبــوده امضاء کنیم. و بطور کلی برجام 
قاعده اش بر ایــن بوده که دولت ها با یکدیگر تفاهم کنند و 
توافق نهایی در شورای امنیت سازمان ملل به تصویب برسد 
که به این شــورا فرستاده شــده و به تصویب رسیده است، 
بنابراین از ابتدای برنامه برجام و حتی قبل از اینکه به توافق 

نهایی برسیم برنامه این بوده است.
وی افزود: شــبیه همین اقدامات نیز ما در توافق ژنو 
هم داشــتیم و این توافق ژنو هم عیناً شبیه همین مسئله 
بوده اســت منتها آن کوتاه مدت بــوده که امکان دارد به 
درازا بکشد و به ده سال بکشد ولی عین بحث برجام بوده 
و به مجلس هم فرستاده نشد، ما در گذشته هم تفاهماتی 
در زمینه هسته ای داشتیم که می توان به توافق پاریس و 
بیانیه سعدآباد اشاره کرد که هیچکدام به مجلس فرستاده 
نشد و هیچکس هم نگفت که چرا به مجلس نرفت و این 
متن برجام هم همانند همین بحث هایی اســت که مطرح 

شد.
روحانی خاطرنشــان کرد: البته ممکن است این بحث 
مطرح باشــد که نهادهایی باید این متن برجام را بررســی 
کنند. البته شــما می دانید که پرونده هســته ای از روز اول 
تحت نظر شــورای عالی امنیت ملی اداره می شد و این کار 
هم از سال 82 آغاز شد و هم اکنون هم تحت نظر این شورا 
کارها در حال انجام اســت و تا کنون بررســی های فراوانی 
صورت گرفته و تقریباً مراحل نهایی خود را ســپری می کند 
و قاعدتاً آنچه که براســاس اصل 76 تحت نظر شورای عالی 
امنیت ملی اســت و این شــورا در نهایت اگر تصویب کند 
بطــور طبیعی این اصل حاکم بر آن دو اصلی اســت که در 

ابتدا ذکر شد.
یک موضوع را تبدیل کنیم به یک مسئله دائمی 

در کشور، خوب نیست
رئیس جمهور در ادامه در پاســخ به سؤالی درباره رفع 
حصر محصورین، توضیح داد: تلاش دولت ابتدا بر این بوده 
که در داخل جامعه ما احساس آرامش بیشتری کنند و اگر 
موضوعی در گذشــته در این کشور بوده و ما می توانیم این 
موضوع را طبق قانون پایان دهیم، این کار را انجام دهیم. به 
هر حال ادامه یک مشکلی که در جامعه به وجود آمده، حالا 
حــق با این طرف بوده یا آن طرف بالاخره قوه قضائیه حکم 
می کند، اما اینکه یک موضوع را تبدیل کنیم به یک مسئله 

دائمی در کشور، خوب نیست و کسی سودی نمی برد.
وی افزود: این چه خاصیتی دارد، باید تلاش کنیم قانون 
اجرا شود، کسی که خطا یا اشتباهی کرده باید قانون نسبت 
به آن فرد اجرا شــود، اما اینکه موضــوع را تبدیل کنیم به 
یک موضوع تکراری در کشــور، درســت نیست. اقتدار یک 
نظام و دولت این است که بتواند مسائلش را سریع تر نهایی 
کند، مثل همین برنامه هسته ای، اگر بتوانیم مسائل را هرچه 

سریع تر در چارچوب منابع ملی نهایی کنیم به نفع ماست.
رئیــس جمهور ادامــه داد: هفته قبل کــه ما خدمت 
معظم رهبری بودیم، ایشان فرمودند خوب شد پرونده  مقام 
هســته ای بالاخره تمام و جمع شــد، اینکــه بخواهیم یک 

موضوع داخلی یا خارجی را طولش بدهیم درست نیست.
وی اضافــه کرد: بنــده تلاش خــودم را در زمینه حل 
معضلات سیاســی  ـ اجتماعی در چارچوب مصالح و منافع 
ملی انجام دادم، اما در زمان خودش بیش تر می توان این کار 

را انجام داد. شما گفتید پاسخ دیپلماتیک ندهید، اما واجب 
هم نیســت که همه چیز را اعلام کنیم، اعلام پیش از موعد 

یک خبر مانند چیدن میوه نارس است.
رئیس جمهــور تأکید کرد: همه بایــد تلاش کنیم به 
وحدت، اتحاد و همدلی بیش تر برسیم، همه باید از گذشته 
درس بگیریم و بیاموزیم و اجازه ندهیم اگر انحراف یا خطایی 
بــوده، آن انحراف یا خطا تکرار شــود، اما در عین حال باید 
حوصلــه لازم را هم به خرج دهیم تــا بتوانیم در یک زمان 
مناسب مســائل را به حل وفصل نهایی برســانیم، هم باید 

تعامل گرا باشیم و هم تحمل گرا.
ما نسبت به قدرت دفاعی مان 

هیچ گونه محدودیتی را نپذیرفتیم
روحانی در ادامه ســخنانش در پاســخ به سؤالی مبنی 
بر اینکه چشم انداز قدرت دفاعی ایران در دوران پساتحریم 
را چطور ارزیابــی می کنید؟ گفت: ما باید در قدرت ملی به 
دنبال بازدارندگی در برابر انواع تهدیدات باشیم، یکی از انواع 
بازدارندگی در بخش دفاع اســت، حقوق، سیاست خارجی 
و مســائل اقتصادی از دیگر ارکان بازدارندگی یک کشــور 

محسوب می شود.
رئیس جمهور تصریح کرد: در »برجام« اصلًا چیزی راجع 
به بحث موشک، دفاع و سلاح مطرح نشده است، چیزی که 
وجــود دارد در قطعنامه 2231 اســت، طبق قطعنامه های 
قبلی کلا خرید و فروش، صادرات و واردات تسلیحات نظامی 
برای ایران ممنوع شده بود، این جزء مواردی بود که شامل 
تحریم های بین المللی شــده بود، اما در این قطعنامه جدید 
به جای تحریم تبدیل به محدودیت شده بود، طبق قطعنامه 
2231 دوران محدودیت صادرات و واردات تسلیحات نظامی 

5 سال شده است.
وی تأکید کرد: ما رسما اعلام کردیم که قائل به همین 
بندهــا به همین صورتی هم کــه در قطعنامه 2231 آمده 
نیســتیم، در خــود »برجام« هم تصریــح کردیم که نقض 
قطعنامه به معنای نقض »برجام« نیســت، این موضوع در 
خود »برجام« تصریح شده است. ما نسبت به بنیه و قدرت 
دفاعی مــان هیچ گونه محدودیتــی را نپذیرفتیم و نخواهیم 
پذیرفــت. آنچه برای دفاع از کشــورمان لازم باشــد اعم از 
موشــک یا غیرموشــک ما ادامه می دهیم کما اینکه فاتح 
313 را رونمایی کردیم برای اینکه دنیا بداند مسیر ما همان 

مسیری است که به صراحت در مذاکرات گفته ایم.
رهبران منطقه در چارچوب مصالح منطقه عمل کنند

روحانی در پاسخ به سؤال دیگری مبنی بر اینکه توافق 
هسته ای چه مزایایی می تواند برای کشورهای عربی منطقه 
داشــته باشد؟ اظهار داشت: امیدوارم باز هم رهبران منطقه 
در چارچوب منافع ملی و مصالح منطقه عمل کنند و دست 
از جنگ و خشــونت بردارند، با دخالت در امور داخلی دیگر 
کشورها نمی توانیم به اهداف موردنظر خودمان برسیم، آنها 
بایــد توجه کنند ملت یمن، ملت بزرگ، دلاور و شــجاعی 
هستند، بیش از 100 روز است که عربستان، یمن را بمباران 
می کنــد، اما در مقاومت و ایســتادگی ملــت یمن تأثیری 
نداشــته اســت، ما اراده لازم را برای روابط بهتر با کشورها 
داریم، مقامات عربستان شرایط را برای این روابط آماده کنند 
و اجازه ندهند شرایط بسیار بدی که امروز در منطقه حاکم 

است از جمله کشتار بی گناهان ادامه یابد.
باید حواسمان را درخصوص نفوذ آمریکا جمع کنیم

روحانی در پاسخ به سوالی پیرامون نفوذ آمریکا پس از 
برجام و برنامه های دولت برای مســدود کردن راه های نفوذ، 
گفت: ما باید حواسمان را درخصوص نفوذ قدرت های بزرگ 
خصوصاً آمریکا جمع کنیم و آنچه مقام معظم رهبری به آن 
اشــاره کردند به عنوان یک رهنمود ملی است همه ما باید 

به آن توجه کنیم.
روحانــی تصریح کرد: هر مقدار ما قدرت ملی مان را بالا 
ببریم و هر مقدار توسعه کشور افزایش پیدا کند و تعامل ما 
با دنیا به ویژه با همسایگانمان تعامل نزدیکتری بشود، رخنه 
سیاســی، فرهنگی، امنیتی هر روز کمتر خواهد شد و این 

رسالت و وظیفه اصلی ما است.
دولت فراجناحی بوده و هست

رئیس جمهور در پاسخ به سوالی در مورد عملکرد 2ساله 
دولت درباره صدور مجوزها برای احزاب، فعالیت مجدد خانه 
احزاب و تامین اجتماعات آنان قابل قبول بوده است، توصیه 
و برنامه شما برای ادامه این روند چیست؟ تاکید کرد: دولت 
فراجناحی بوده و هســت از ابتدا و اتهام به این دولت خیلی 
سخت است اگر دولت جناحی باشد می توان زود به او اتهام 
زد کــه می خواهد همه فعالیت هایــش را برای تقویت یک 
جناح علیه آن جناح است اما ما به هر دو جناح به معنای عام 
کلمه و به همه احزاب و تشکل های قانونی احترام می گذاریم 
و در دولت ما افرادی که دور یک میز نشستیم، برخی به این 

جناح و برخی به آن جناح تعلق دارند.

معاون ســنجش و پذیرش دانشگاه آزاد گفت: 
نتایج آزمون های دکتری، کارشناســی ارشــد و 
کارشناسی دانشــگاه آزاد از 16 تا 19 شهریورماه 
اعلام می شود و ثبت نام مقاطع مختلف هم از ۲1 تا 

۲۵ شهریور صورت خواهد گرفت.
مجتبی علوی فاضل در گفت وگو با خبرگزاری فارس از 
زمان اعلام نتایج و ثبت نام مقاطع مختلف دانشگاه آزاد خبر 
داد و گفت: تمام نتایج نیمه دوم شهریورماه اعلام می شود.

علوی فاضل گفت: داوطلبان دوره های دکترای پژوهش 
محور در روز 16 شهریورماه می توانند با مراجعه به سایت 

مرکز ســنجش و آمــوزش دانشــگاه آزاد نتیجه خود را 
مشاهده کنند.

وی افــزود: اعلام نتایج دوره هــای دکترای تخصصی 
باآزمون و بدون آزمون نیز در روز 18 شهریورماه خواهد بود.

علوی فاضل در رابطه با زمان ثبت نام این دوره ها گفت: 
ثبت نام مقطع دکتری شــنبه 21 شهریور و یکشنبه 22 

شهریور در واحدهای دانشگاهی انجام می شود.
معاون سنجش و پذیرش دانشگاه آزاد در رابطه با زمان 
اعلام نتایج مقطع کارشناســی ارشد نیز گفت: داوطلبان 
دوره های بــا آزمون و بدون آزمون کارشناســی ارشــد 

دانشگاه آزاد می توانند در روز 17 شهریورماه با مراجعه به 
سایت مرکز ســنجش و آموزش دانشگاه آزاد نتیجه خود 

را مشاهده کنند.
وی افزود: زمان ثبت نام پذیرفته شــدگان این دوره ها 

دوشنبه 23 و سه شنبه 24 شهریورماه است.
علوی فاضــل ادامــه داد: نتایج دوره هــای با آزمون 
کارشناسی که آزمون سراسری آن از طریق سازمان سنجش 

انجام شد نیز در روز 19 شهریورماه اعلام می شود.
به گفته وی، پذیرفته شدگان کارشناسی دانشگاه آزاد 
در روز 25 شهریورماه می توانند برای ثبت نام اقدام کنند.

علوی فاضل خبر داد

زمان بندی اعلام نتایج و زمان ثبت نام تمام مقاطع دانشگاه آزاد

در سرتاسر کشور

 مسابقات دانش آموزی ویژه 
فیلم محمد رسول الله )ص( 

برگزار می شود
اســلامی  انجمن های  اتحادیــه  دبیرکل 
دانش آمــوزان، جزئیات برگزاری مســابقات 
دانش آموزی ویژه فیلم »محمد رسول الله )ص(« 

را بیان کرد.
حامــد علامتی  در گفت وگو با خبرگزاری فارس، 
برنامه های اتحادیه  انجمن های اسلامی دانش آ موزان 
سراسر کشور را در خصوص ترویج و تبلیغ فیلم »محمد 

رسو ل الله )ص(« بیان کرد.
وی اظهار داشــت: 3 اقدام شامل »قبل از اکران 
که فضاسازی و ایجاد عطش برای دیدن فیلم در بین 
دانش آموزان اســت«، »از زمان اکران تا اول مهر که 
اعضــای قرارگاه های دانش آموزی در این زمینه فعال 
عمــل می کننــد« و »از ابتدای مهر کــه در مدارس 
سراسر کشور توسط اعضای تشکل های دانش آموزی 
فعالیت های تبلیغی و ترویجی آغاز می شــود«، انجام 

می گیرد.
علامتی افــزود: اعضــای انجمن های اســلامی 
دانش آموزان می توانند علاوه بر دوستان و همکلاسی ها 
به خانواده های خود نیز اطلاع رســانی کرده و آنها را 
ترغیب کنند تا در ســینماها حضور پیدا کرده و این 

فیلم را مشاهده کنند.
دبیرکل اتحادیه انجمن های اسلامی دانش آموزان 
خاطرنشان  کرد: مسابقه »دلنوشته پیامبر را این طور 
شــناختم« ویژه دانش آموزان بعد از تماشــای فیلم، 
»مســابقه نقد و تحلیل فیلــم«، »کمک از خیرین و 
جــذب کمک های نقدی و تهیه بلیــط برای مناطق 
محروم«، »تشــکیل گروه در شــبکه های اجتماعی 
جهت درج دلنوشته دانش آموزان« و ایجاد کمپین های 
دانش آموزی با شعار »من محمد )ص( را دوست دارم« 
و مســابقه »تأثیرگذارترین لحظه فیلم از نظر شــما 
کدام است؟«، از جمله برنامه های اتحادیه انجمن های 

اسلامی دانش آموزان سراسر کشور است.
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